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سرویس سیاسی - اظهار نظر رئیس جمهور 
درباره بحث انتقال پایتخت از تهران با حواشی همراه 
شــد که چند نفر از نمایندگان تهران پیرامون این 
موضوع به بررسی آن پرداخته اند. رئیس جمهور در 
بازدیدی از قرارگاه خاتم الانبیاء عنوان کرده است: 
»تهران به عنوان پایتخت کشور با مشکلاتی دست 
به گریبان اســت که غیر قابل حل است. هر کاری 
کنیم بیخود داریم وقت تلف می کنیم. پس چاره ای 
نداریم جز اینکه مرکزیت اقتصادی و سیاسی کشور 
را به جنوب و نزدیک دریا منتقل کنیم.«این سخنان 
اخیر مسعودپزشکیان بار دیگر بحث انتقال پایتخت 

از تهران را بر سر زبان ها انداخت.
در همین زمینه با چند نفر از نمایندگان 
تهران پیرامون این موضوع گفتگویی انجام 

شده که مشروح  آن را در ادامه میخوانید:
سیدعلی یزدی خواه رئیس مجمع نمایندگان 
اســتان تهران و نماینده تهران، شــمیرانات، ری، 
اسلامشــهر و پردیس با اشــاره به موضوع انتقال 
پایتخــت، گفت: طبق تجربــه جهانی که ما داریم 
برخی از کشــورها مراکز تجاری و سیاسی کشور 

را از مرکز اداری و پایتخت خودشان جدا کردند.
وی  به بررسی تجربه جهانی جداسازی مراکز 
تجاری و سیاسی کشــورها پرداخت و مثال هایی 
از کشــورهای مختلف ارائه کرد و گفت: به عنوان 
نمونه، در پاکســتان مرکز اقتصــادی کراچی و در 
هنــد مرکز تجاری کلکته وجود دارد، در حالی که 
پایتخت های این کشــورها به ترتیب اسلام آباد و 
دهلی هســتند. همچنین در ترکیه، آنکارا به عنوان 
پایتخت شناخته می شود، اما استانبول به عنوان مرکز 
اقتصادی و فرهنگی کشــور عمل می کند.  نماینده 
مردم تهران، شمیرانات، ری، پردیس و اسلامشهر در 
مجلس شورای اسلامی بر اهمیت  جداسازی مراکز 
تجاری و سیاسی  تاکید کرد و گفت: این جداسازی 
می تواند به کاهش مشکلاتی مانند ترافیک، آلودگی 
هوا و قیمت های بالای مسکن در تهران کمک کند.  
بنده به عنوان یک شــهروندحقیقی نه در جایگاه 
اداری و حقوقی، با انتقال پایتخت از تهران به مکان 
دیگری موافق هستم و پیشنهاد می دهم که این مکان 
می تواند سمنان، گلپایگان، محلات یا کاشان باشد.
هر جایی که از جهت موضوعات زیست محیطی 

زیرساخت ها، منابع آبی و دسترسی به انرژی قابلیت 
لازم را داشته باشــد به این مسائل توجه لازم باید 
شود.  رئیس مجمع نمایندگان استان تهران در پایان 
بر اهمیت زیرســاخت ها، منابع آبی و دسترسی به 
انرژی در انتخاب مکان جدید تأکید و خواســتار 

توجه به این مسائل اشاره کرد.
زندگی در تهران راحت تر خواهد شد؟

در ادامه اسماعیل کوثری نماینده مردم تهران، 
شــمیرانات، ری، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
شــورای اســلامی در خصوص انتقال پایتخت و 
چالش هــای مرتبط با آن، گفــت: برای جابجایی 
پایتخت باید بررســی های لازم را انجام دهیم که از 
آن چیست؟ چه تصمیمی قرار است گرفته شود؟ و 
... بنابراین تا شفاف شدن این مسائل باید صبر کرد.

وی با اشاره به ضرورت تعیین دلایل و اهداف 
جابجایی پایتخت، گفت: لزوم مشــخص کردن 
مرجع تصمیم گیری و منابع مالی واجب اســت و  
دولت ها به دلیل مشغله های خود تمایلی به پذیرش 
این مســئولیت ندارند. وی با اشــاره به تجربیات 
کشــورهای شــرق آســیا که در آن ها پایتخت به 
مکان هایی با محدودیت سکونت برای عموم منتقل 
شده است گفت: اهداف این طرح باید به طور دقیق 
مشخص شــود و در حال حاضر، طرح جابجایی 
پایتخت بیشــتر به عنوان یک مسئله مطرح شده و 
در عمل با مشکلات زیادی مواجه است. همچنین 
به مشکلات تهران از جمله ترافیک، زیرساخت ها، 

فضای سبز و وضعیت هوا نیز باید توجه داشت.
این نماینده تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر 
و پردیس در مجلس شــورای اسلامی خاطر نشان 
کرد: اگر تهران به عنوان پایتخت شــناخته نشود، 

زندگی در آن راحت تر خواهد بود.
تصمیم احساسی نگیریم

حجت الاســلام علیرضا ســلیمی سخنگو 
و عضو هیئت رئیســه مجلس شــورای اسلامی 
و نماینده تهران، شــمیرانات، ری، اسلامشــهر و 
پردیس در مجلس شــورای اسلامی در گفتگو با 
خبرنگار تابناک در خصوص انتقال پایتخت، گفت: 
وظیفه دولت است و باید بررسی های تخصصی در 
این موضوع را انجام دهد. وی با اشــاره به وظایف 
دولت در انجام مطالعات تخصصی مرتبط با انتقال 

پایتخت، تأکید کرد: تصمیم گیری ها باید بر اساس 
این مطالعات کارشناســی و تخصصی باشد؛ نه بر 
اساس احساسات و سخنان احساسی صورت گیرد. 
در ادامه گفتگوها ولی الله بیاتی سخنگوی کمیسیون 
امور داخلی کشور و شوراها درباره موضوع انتقال 
پایتخت و چالش هــای مرتبط با آن، گفت: انتقال 
پایتخت تحت نظارت کمیســیونی به ریاســت 
رئیس جمهور قرار دارد. این کمیسیون در دوره قبل 
تشکیل نشده است. وی افزود: تهران با بحران هایی 
مواجه اســت که ممکن اســت به وضوح نمایان 
نباشــد، اما وجود دارد؛ بحران هایی مانند ترافیک، 
آلودگی و مشکلات زیست محیطی که مطرح شده 
است. این نماینده مجلس شورای اسلامی به طور 
کامل از این موضوع انتقال پایتخت حمایت می کند 
و بر لزوم پیگیری دولت برای مستقل کردن بخشی 
از وزارتخانه ها تأکید دارد. ضمن آنکه آقای ابوترابی 
به عنوان نماینده این کمیسیون مسئول پیگیری های 
لازم برای این موضوع در کمیســیون تعیین شده 

است.
جابه جایی پایتخت فعلا از  اولویت های 

کشور نیست
زینب قیصری نماینده تهران، شــمیرانات، 
ری، اسلامشــهر و پردیس در خصوص موضوع 
انتقال پایتخت، گفت: موضوع تغییر پایتخت دارای 
پیچیدگی های خاصی اســت که باید از جنبه های 
مختلفی مورد بررسی قرار گیرد و به نظرم با توجه 
به هزینه ها و ســرمایه گذاری های کلان مرتبط با 
ایــن امر، جابه جایی پایتخت فعلا از  اولویت های 
کشور نیست. وی افزود به عنوان مثال  ما در حوزه 
های مهمی از جمله اســتحصال نفت و گاز و رفع 
ناترازی این بخش نیازمند ســرمایه گذاری های 
کلانی هســتیم که اگر در کشور امکانی باشد این 
حوزه ها و سایر حوزه ها کلیدی کشور در اولویت 
می باشند. رئیس فراکســیون امنیت انرژی، منابع 
معدنی مجلس دوازدهم شورای اسلامی، تصریح 
کرد: هرچند تهران به عنوان یک ابر شهر با مشکلات 
عدیده ای دست و پنجه نرم می کند و ما هم به عنوان 
نماینده این شهر با همراهی دولت حتما تمام تلاش 
خود را جهت رفع و کاهش این مشــکلات به کار 

خواهیم گرفت.

نمایندگان تهران در مجلس پاسخ دادند:

نظرتان درباره انتقال پایتخت چیست؟

سیاسی

هنر ما تا کنون برخوردهای امنیتی بوده است. فضایی که در چند سال اخیر بر دانشگاه ها حاکم بود اینگونه بوده است که دانشگاه به جای اینکه مرکز 
تمدن و فرهنگ باشد در تلاش بوده است که با نیروهای غیردانشگاهی و فضای امنیتی دانشگاه را آرام کند که به درد نمی خورد. آرامشی که ما به دنبال آن هستیم همان 

راهبردی است که به پیروزی انقلاب منجر شد.

عارفدراجلاسروسایدانشگاهها:

آرامش ناشی از فضای امنیتی در دانشگاه 
به درد نمی خورد

سرویس سیاسی - معاون اول رئیس جمهور 
از احیای مصوبه تبدیل زندان اوین به دانشــگاه و 
واگذاری آن به دانشــگاه شهید بهشتی و دانشگاه 

علوم پزشکی شهید بهشتی خبر داد.
 محمدرضــا عارف معاون اول رئیس جمهور 
در اجلاس رؤسای دانشگاه ها، مؤسسات آموزش 
عالی، پژوهشی و فناوری کشور که در محل دانشگاه 
شهید بهشتی برگزار شد، با اشاره به اینکه در آستانه 
هفته وحدت هســتیم، اظهار داشت: وحدت رمز 
اصلی پیــروزی و ماندگاری انقــلاب و رمز حل 
چالش هــای امروز ما اســت. قطعاً همبســتگی و 
وحدت و انسجام نیروهای نخبه و پر تلاش کشور 

نوید بخش حل مشکلات است.
 وی با اشــاره به درخواســت رئیس دانشگاه 
شــهید بهشتی برای احیای مصوبه واگذاری زندان 
اوین به این دانشــگاه به دلیل مشکل کمبود فضای 
فیزیکی برای دانشگاه شهید بهشتی و عدم تحقق این 
مصوبــه تا کنون، بیان کرد: در دوره قبل این تصمیم 

گرفته شــد که با توجه به فرهنگی بودن 
انقلاب مــا، مخوف تریــن زندان قبل 
از انقلاب را تبدیل به دانشــگاه کنیم و 
جمع بندی خوبی داشتیم. در دولت هم 
تصویب شد که زندان اوین به دانشگاه 
شــهید بهشتی و دانشگاه علوم پزشکی 

شهید بهشتی واگذار شود.
 معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: 
البته این تصمیمات اگر با پیگیری جدی 

همراه شــوند، حل می شوند. مصوبه دولت قانونی 
بود و منابعی برای آن گذاشــتیم اما اجرایی نشد اما 
ما آمادگی احیای آن مصوبه را داریم. این اقدام پیام 
خوبی به دنیا می دهد که زندان را به دانشگاه تبدیل 
می کنیم. از عمر آن مصوبه ۲۱ سال گذشته است و 
از نوجوانی خود عبور کرده است. ان شاءالله به پیری 

نرسد و اجرایی شود.
 وی در ادامــه خطاب به دانشــگاهیان حاضر 

در اجلاس گفــت: آیا امکان اظهار نظر و طرح بی 
حاشیه مسائل مختلف در دانشگاه را داریم یا خیر؟ 
چقدر به کرســی آزاد اندیشی که مورد اهتمام مقام 

معظم رهبری اســت، عمل کردیم؟ انتظار ما از این 
نشســت ها این است که به مســائل کلان در زمینه 
اقتصاد و مسائل اجتماعی و فرهنگی پرداخته شود. 
رؤسای دانشگاه ها در دو دهه گذشته بسیار محافظه 
کار شــده اند.  معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: 
هنر ما تا کنــون برخوردهای امنیتی بوده اســت. 
فضایی که در چند ســال اخیر بر دانشگاه ها حاکم 
بود اینگونه بوده اســت که دانشــگاه به جای اینکه 

مرکز تمدن و فرهنگ باشد در تلاش بوده است که 
با نیروهای غیردانشگاهی و فضای امنیتی دانشگاه 
را آرام کند که به درد نمی خورد. آرامشــی که ما به 
دنبال آن هستیم همان راهبردی است که 

به پیروزی انقلاب منجر شد. 
یک ســری از اساتید و دانشگاه ها 
این احســاس را دارنــد که به صورت 
فراقانونی با آنها برخورد شده است، باید 
این مســاله دنبال شود و مسأله برخورد 
ســلیقه ای با اساتید متوقف شود و اگر 
احیانا با افرادی برخورد سلیقه ای شده 
ســریع حل شود.  دانشجو عین دختر و 
پسر ماســت مگر دختر و پسر ما در خانه پرخاش 
می کنــد، از خانه اخراجش می کنیم؟ حتی اگر فرار 

کند می رویم دنبالش و التماس می کنیم برگردد.
 پاسخ پرخاش برخورد تند نیست مگر اینکه از 
جاهای دیگری خط گرفته باشد که این نظام نشان 
داده علی رغم نگاه فرهنگی، اما اجازه نمی دهد کسی 
از خطوط قرمز آن عبور کند البته مطمئنا اینطور افراد 

در دانشگاه ها نداریم.

سرویس سیاسی - وزیرعلوم، 
تحقیقات و آمــوزش عالی گفت: 
دانشــگاه، باشگاه احزاب نیست که 
هر کس در یــک حزب قرار بگیرد 
و بــا دیگر احــزاب رقابت کند یا با 
ســلایق حزبی به آن نگاه کنیم. بلکه 
باید دانشگاه را دور از نگاه های حزبی 
با شــور و نشاط، توافق و وفاق ملی 
آغاز و اداره کرد. حســین سیمایی 
صراف در اجلاس روسای دانشگاه 
ها، موسسات آموزش عالی، پژوهش 
و فنــاوری که با حضور محمدرضا 
عارف، معاون اول رئیس جمهور، حجت الاســلام والمسلمین مصطفی رستمی، 
رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشــگاه ها، علیرضا منادی سفیدان، 
رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی و سید ضیا هاشمی، 
معاون فرهنگی و اجتماعی معاون اول رئیس جمهور در حال برگزاری اســت، به 
شیوه برگزاری این اجلاس اشاره کرد و گفت: این اجلاس به طور سنتی در آغاز 
سال تحصیلی دانشجویان برگزار می شود و هدف از آن تصمیم گیری درست در 
حوزه آموزش عالی در شــروع سال تحصیلی است. وی در این اجلاس در مرکز 
همایش های بین المللی دانشگاه شهید بهشتی افزود: امسال ما در فضای روحی و 
روانی بهتری نسبت گذشته سال تحصیلی را آغاز می کنیم. اکنون نشاط و شوری در 
کشور حاکم شده و دانشجویان با نشاط بیشتر این سال را آغاز می کنند. وزیر علوم 
به شعار وفاق ملی دولت چهاردهم گریزی زد و گفت: این شعاری است که از آن به 
خوبی از آن استقبال شد و در این دوره با رویکردهای متفاوت سیاسی این توافق و 
وفاق حاصل شده است. هرچند با وجود اختلاف نظرها معتقدم باید توافق و تفاهم 
کرد و این بدان معناست که دو قطبی های خود ساخته و تصنعی را باید به خاطر 
منافع ملی کنار گذاشت. سیمایی صراف، سواد گفت و گو را یکی از شاخص های 
انسان مدرن برشمرد و از تلاش برای محقق کردن شعار وفاق ملی در دانشگاه ها 
گفت. همچنین یاداور شد شرط تداوم و انتخاب مدیران جدید این است که قدرت 
اجماع ســازی و گفت و گو با ســلایق و علایق مختلف را داشته باشند. دانشگاه، 
باشگاه احزاب نیست که بخواهیم با سلایق حزبی به آن نگاه کنیم. بلکه باید تلاش 
کرد تا دانشگاه را به دور از نگاه های حزبی با شور و نشاط و توافق و وفاق ملی آغاز و 
اداره کرد. ما در این دوره امیدواریم علاوه بر تحقق وفاق ملی به احساس مسوولیت 
اجتماعی دانشگاه ها دست یابیم. دانشگاه باید نسبت به فرهنگ و هویت اسلامی 
احساس مسئولیت کنند و حکمرانی باید حکمرانی علمی و سیاستگذاری ها هم 
مبنی بر شواهد و داده های علمی باشد نه شهود که در این مسیر چالش های وجود 
دارد که رفع خواهیم کرد. وزیر علوم در حضور معاون اول رئیس جمهور به چند 
چالش در حوزه آموزش عالی گریزی زد  و گفت: اقتصاد آموزش عالی در شرایط 
خوبی بسر نمی برد در حالی که طبق برنامه باید به چهار درصد برسیم همچنین برای 
ارتقا آموزش عالی باید تلاش کرد که در این راه از دولت درخواست یاری داریم زیرا 
کیفیت آموزش عالی در وضعیت خوبی بسر نمی برد. ما در تعامل با جامعه جهانی 
علمی چالش هایی داریم که باید رفع شود، در کنار آن روند مهاجرت افزایشی و 
نگران کننده است. ما برای کمک به کاهش عوامل مهاجرت چند برنامه جدی در 
دســتور کار داریم که نخست ایجاد مسکن اساتید به ویژه استادان جوان و توسعه 
خوابگاه متاهلان اســت. سیمایی صراف گشایش دانشگاه برای جذب نخبگان و 
تسهیل شرایط جذب و اجرای قانون جذب را از دیگر راهکارهای کاهش جذب 
و افزایش بازگشت نخبگان به کشور عنوان کرد و به این نکته اشاره کرد که یکی از 
عوامل دیگر مهاجرت استاد و دانشجو به رسمیت نشناختن آنهاست که انتظار می 
رود کرامت آن را به رسمیت شناخت. سیمایی تاکید کرد: یکی از انتظارات ما این 
است که در این دوره بتوانیم دانشگاه را از سطح فعلی، یک مرحله ارتقا دهیم و آن 
رسیدن به بحث احساس مسئولیت اجتماعی است که با نیازهای جامعه جوابگو 
باشد.  وی تقویت ارتباط با جامعه و صنعت و نیز توجه به فرهنگ و هویت اسلامی 
ایرانی و برطرف کردن مشــکلات پیرامون را از مســائلی دانست که در احساس 
مســئولیت اجتماعی دانشگاه ها موثر است. انتظار می رود که در دولت چهاردهم 
حکمرانی علمی در کشور حاکم باشد.   چیزی که ما هم اکنون می بینیم این است 
که حکمرانی شــهودی و تکیه بر تجارب شــخصی محور کار است؛ در حالی که 
باید حکمرانی علمی مبتنی بر تجربیات علمی و داده های علمی و شواهد، مبنای 
کار قرار گیرد.  متاســفانه کل بودجه آموزش عالی ۳ درصد بودجه کشور است و 
نقش آموزش عالی در تولید ناخالص ملی در حدود نیم درصد است، باید به چهار 
درصد افزایش یابد. برای حل مشکلات آموزش عالی سازمان سرمایه گذاری های 
دانشگاهی با حداقل سرمایه ۵ هزار میلیارد تومان تشکیل شود. با وجود رغم اهمیتی 
که پارک های علم و فناوری در کشــور دارند میزان بودجه این موسسات کمتر از 
یک هزار میلیارد تومان است که باید به چهار هزار میلیارد تومان افزایش یابد. مرکز 
جذب اعضای هیات علمی وزارت علوم که برای پذیرش اعضای هیات علمی در 
دانشگاه ها فعالیت می کند، باید خارج از سلیقه ها و تفکرات سیاسی عمل کند و به 
شرایط قانونی که نشان می دهد چه کسی می تواند در جمهوری اسلامی به عنوان 
هیئت علمی استخدام شود اکتفا کند. در کنار برنامه های توسعه آموزشی، پژوهشی 

و فناوری اولویت ما حفظ کرامت اساتید دانشجویان و کارکنان دانشگاه ها است.

سرویس سیاسی - معــاون راهبردی رئیس جمهور، گفت: من از همان ابتدا 
انتخاب کردم که در معاونت راهبردی فعالیت کنم و از معاونت سیاسی فاصله بگیرم 
تا نقش وزیر خارجه تحت الشعاع قرار نگیرد؛ اکنون نیز با توجه به تجربیاتم در حوزه 
سیاســت خارجی، همچنان به صورت غیررسمی به وزارت امور خارجه کمک 
می کنم. محمدجواد ظریف معاون راهبردی رئیس جمهور از خانه اندیشــه ورزان 
بازدید کرد که در این بازدید برگزاری مرحله نهایی جایزه ملی سیاست گذاری نیز 
صورت گرفت. وی در این بازدید به عنوان داور افتخاری دومین دوره »جایزه ملی 
سیاستگذاری« حضور یافت. وی در جریان این بازدید درباره مسئولیت های جدید 
خود گفت: من از همان ابتدا انتخاب کردم که در معاونت راهبردی فعالیت کنم و از 
معاونت سیاسی فاصله بگیرم تا نقش وزیر خارجه تحت شعاع قرار نگیرد؛ اکنون 
نیز با توجه به تجربیاتم در حوزه سیاست خارجی، همچنان به صورت غیررسمی 
به وزارت امور خارجه کمک می کنم، اما تمرکز اصلی ام بر مسائل راهبردی و توسعه 
انسانی خواهد بود. معاون راهبردی رئیس جمهور درباره چالش های کشور در حوزه 
سیاست خارجی و داخلی افزود: سیاست خارجی یکی از مسائل اصلی کشور است 
که باید به آن توجه جدی شود. ما در روابط با همسایگان با مشکلاتی مواجه هستیم 
که وزارت خارجه به تنهایی نمی تواند آنها را حل کند. نیاز به همکاری و هماهنگی 
بین بخشی داریم تا بتوانیم این مسائل را مدیریت کنیم. همچنین، وزارت خانه های 
ما باید به جای راه حل محوری، مســئله محور باشند و از تحلیل دقیق مشکلات به 
راه حل برسند.  یکی از مشکلات اساسی ما این است که سازمان برنامه و بودجه به 
جای برنامه محوری به بودجه محوری تبدیل شده است و مدیران بیشتر وقت خود 
را صرف حل بحران های مالی می کنند و به مشکلات توسعه ای کمتر توجه می شود؛ 
ما باید بتوانیم گفتمان توسعه را به طور جدی تر دنبال کنیم و برنامه ریزی را در محور 
قرار دهیم.  یکی از وظایف معاونت راهبردی، حفظ ارتباط بین دولت و نخبگان 
است؛ ارتباط مؤثر با انجمن های علمی، دانشگاه ها و اندیشکده ها می تواند به دولت 
در تصمیم گیری ها کمک کند، این تعاملات باعث می شود تا سیاست گذاری ها با 
دقت و بر اساس نظرات نخبگان علمی پیش برود. ما نیاز به ایجاد هماهنگی بین 
اندیشکده های دولتی و غیردولتی داریم تا از ظرفیت های آن ها به طور مؤثر استفاده 
کنیم؛ باید این نهادها شــفاف باشند و نگرش های فکری خود را اعلام کنند، چرا 

که بیان واضح بنیان های فکری می تواند به ارتقاء سیاست گذاری ها کمک کند.

ســرویس سیاسی - نماینده 
رئیس جمهــور  گفــت:  اردکان 
می دانــد که نبایــد وارد بازی ها و 
جنگ های سیاسی شــود این یک 
حُسن بسیار برجسته آقای پزشکیان 
اســت. او مســائلی که مردم را آزار 
می دهد جمع بندی کرده است باید 
سیاست گذاری درستی شود که در 
حوزه فضای مجازی که هم امنیت 
مردم که خط قرمز ما است تامین شود 
و هم فضا برای کسی که می خواهند 
دسترســی به اپلیکیشــن های مهم 

جهانی داشته باشد، راحت شود.
مصطفی پوردهقان درباره این که به نظر می رسد بعد از جریان رأی اعتماد، 
حاشیه سازی برخی از نمایندگان طیف جریان پایداری نسبت به دولت آغاز شده 
و نسبت به هر انتصاب دولت شروع به انتقاد می کنند، پیش بینی شما از ادامه راه 
دولت باین طیف تندرو چیست، گفت: آقای پزشکیان که از روز اول اسم خودشان 
را به عنوان کاندیدا مطرح کردند همگان خوب می دانســتند ایشــان نماینده چه 
تفکری هستند، من با اقلیتی که در حال تخریب شخصیتی، موضوعات و مسائل 
اعتقادی رئیس جمهور هستند و موضوعات سطحی را بیان می کنند کاری ندارم. 
دولتی با سیاست گذاری خوب آقای پزشکیان مبنی بر اینکه همه چیز را شفاف 
اعلام کند، تشکیل شده است. اعتقاد قلبی و تعاملی که پزشکیان با رهبری دارد و 
اینکه برای اولین بار یک رئیس جمهور به صورت شفاف اعلام می کند من تحت 
لوای مقام معظم رهبری و در هماهنگی کامل با ایشان هستم، بسیار مهم است. 

برای اینکه نشان می دهد قاموس سیاسی کشور را خوب می شناسد.
رئیس جمهور می داند که نباید وارد بازی ها و جنگ های سیاسی 

شود
وی افزود: رئیس جمهور جایگاه ها و ظرفیت ها را می شناســد و می داند که 
نباید وارد بازی ها و جنگ های سیاسی شود این یک حُسن بسیار برجسته آقای 

پزشکیان است.
پوردهقــان بیان کرد: یک عده طــرف دیگر میدان بودند و پیروز انتخابات 
نشدند. مقام معظم رهبری هم به این یک عده در مراسم تحلیف صراحتاً گفتند 
کسی احساس شکست نکند، در جمهوری اسلامی ما بازی شکست و پیروزی 
نداریم و همه کسانی که برای جمهوری اسلامی و نظام رأی جمع کرده اند، برنده 
هستند. تکمله هم گفتند پیروزی دولت آقای پزشکیان پیروزی نظام است و مفهوم 
مخالفش این است که شکست اش، شکست نظام است و این ها جملات بسیاری 

سنگینی در حمایت از دولت است.
به پزشکیان گفتیم هر کجا حس کنیم منافع مردم تامین نمی شود، 

نقد را به شما هدیه می دهیم
این نماینده مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: من حرفم این است که خود 
ما که جریان حامی آقای پزشکیان هستیم و از ایشان حمایت کردیم، اولین منتقدان 
ایشــان هستیم. نقد می کنیم و صریح هم این کار را انجام می دهیم، به ایشان هم 
گفته ایم هر جایی که احساس کنیم به لحاظ کارکردی منافع مردم تامین نمی شود، 
نقد را به شما هدیه می دهیم. اما نه این که فضا را به سمت آلوده کردن و به سمت 
موضوعات زرد ببریم درحالی که کشور این همه مشکلات ساختاری دارد. این که 
بچسبیم به اینکه فلانی سال ۹۰ بیانیه داده است و یکسری حرف ها را زده است و 
کارهایی کرده است، بازی کردن در زمین کسانی است که خیرخواه این ممکلت 
نیستند. وی خاطرنشان کرد: به نظرم نباید به این موضوعات پرداخت، البته بخشی 
از این رفتارها هم طبیعی است چراکه برخی از این افراد درک درستی از شرایط 
کشور ندارند اما ما باید به سمت جلو برویم. الحمدالله شرایط آقای  پزشکیان و 
وزرایش در انتصاباتی که تا این لحظه مشاهده می کنیم خوب است، مثلا معاون 
فرهنگی وزیر بهداشت را بررسی می کردم که چقدر خوب هستند. مسئول روابط 
عمومی خانم صادق را دیدم خوب هستند و برگرفته از بدنه هستند که ان شاالله 

این مسیر ادامه پیدا کنند.
پزشکیان مسائلی که مردم را آزار می دهد جمع بندی کرده است

پوردهقــان دربــاره این که رئیس جمهور چگونه می تواند مســائلی مانند 
فلیترینگ و یا گشت ارشاد و مابقی مطالبات اجتماعی را پیگیری کند، بیان کرد: 
آقای پزشــکیان مسائلی که مردم را آزار می دهد جمع بندی کرده است و در ایام 
انتخابات این ها را گفته اســت. او می داند مســائل معیشتی مردم را آزار می دهد. 
می داند کاهش ارزش پول ملی، فقر و تنگدستی و کاهش قدرت خرید مردم را 
آزار می دهد. در حوزه اجتماعی، باز شــدن فضای اجتماعی برای همه تفکرات 
از قول هایش بوده است. در حوزه زیر ساختی ساماندهی فلیترینگ از وعده های 

رئیس جمهور بوده است.
ساماندهی موضوع فیلترینگ به گونه ای باشد که امنیت کشور 

هم به خطر نیفتند
وی ادامــه داد: به هر حال همه کشــورها از خود آمریکا بگیریم و تا دیگر 
کشــورهای اروپایی یکســری قوانین در حوزه فیلترینگ دارند، حال شاید این 
موضوع برای ما و کشورهای منطقه خیلی گسترده تر باشد ولی یک ساماندهی 
می خواهد. وزیر و آقای پزشکیان به مردم قول داده اند یک ساماندهی در جهت 
ســاماندهی موضوع فیلترینگ که ۳ ضلع دارد، دیده شود، به گونه ای که امنیت 
کشور هم به خطر نیفتند زیر بسیاری از این سکوها، سکوهایی هستند در داخل 
کشــور پایگاه داده ندارند و به هر حال می توانند بســتری شوند برای افرادی که 
می خواهند به کشور ضربه بزنند ما هم با حوزه های امنیتی حتما همراه، همدل و 
هم صحبت هستیم تا هم امنیت مردم و کشور تامین شود و هم اشتغال کسانی که 
در فضای مجازی کسب و کاری دارند تامین شود و هم در حوزه علمی عزیزان 
ما بتوانند از این فضا اســتفاده کنند. درحال حاضر ما فقط حوزه امنیت را تامین 
می کنیم یعنی به گونه ای شــده است که ما اسمش را فیلترینگ گذاشته ایم اما در 
اصل فیلترشــکن می فروشیم و یک عده از محل های قانونی بلاتکلیف است و 
ساماندهی وجود ندارد. یک بازار سیاهی درست شده است و چندین هزار میلیارد 

تومان فیلترشکن خرید و فروش می شود و مردم هم آزار می بینند. 
دنیای تکنولوژی که صبر نمی کند ببیند شما با ماهواره موافقید 

یا مخالف
این نماینده مجلس با اشــاره به بازار فروش ماهواره های اســتارلینک در 
شــرایطی که ما در گیر فیلترینگ و دغدغه فروش فیلترشکن ها هستیم، گفت: 
دنیای تکنولوژی برای شــما که صبر نمی کند ببیند شما با ماهواره موافق هستید 
یا مخالف، با سرعت جلو می رود. مشاهده کردید ماهواره آمد، تلفن های همراه 
آمدند و فضای مجازی هم آمد الان هم حتما اینترنت ماهواره ای می آید، سیاست 
درست این نیست که صبر کنیم.  وی با اشاره به این که ما اگر بخواهیم سیاست 
منفعلانه داشته باشیم مثل کاری که در مورد آیفون، فیلترینگ و ماهواره کرده ایم، 
بقیه می آیند از منافع  آنها استفاده می کنند، عنوان کرد: در قضیه آیفون می گویند ما 
می خواهیم جلوی خروج چند میلیارد دلار ارز را بگیرم؛ صورت مسئله درست 
است اما با این راهکاری که گذاشته شده جلوی خارج شدن ارز گرفته شد؟ خیر. 
در حال حاضر چند میلیارد دلار از کشــور خارج می شود و هیچ چیزی هم گیر 

دولت نمی آید و این یعنی سیاست گذاری ها درست نیست.
نماینده اردکان اظهار داشت: معتقدم دکتر هاشمی و آقای رئیس جمهور باید 
سیاست گذاری درست داشته باشند که هم امنیت مردم که خط قرمز ما است تامین 
شود و هم فضا برای کسی که می خواهند دسترسی به اپلیکیشن های مهم جهانی 
داشته باشد، راحت شود. البته باید نیم نگاهی هم از لحاظ ارتقاء کمی و کیفی به 
سکوهای داخلی خودمان و ظرفیت هایی که داریم، داشته باشیم و حتما باید کمک 

کنیم به جایگاهی برسند که بتوانند در بازار جهانی رقابت کنند.

وزیر علوم:

دانشگاه، باشگاه احزاب نیست 

ظریف در بازدید از خانه اندیشه ورزان:

از معاونت سیاسی فاصله گرفتم تا نقش 
وزیر خارجه تحت الشعاع قرار نگیرد

پوردهقان نماینده مردم در مجلس:

پزشکیان مسائلی که مردم را آزار 
می دهد، جمع بندی کرده است

یک سری از اســاتید و دانشگاه ها این احساس را 
دارند که به صورت فراقانونی با آنها برخورد شده 
است، باید این مساله دنبال شود و مسأله برخورد 
ســلیقه ای با اساتید متوقف شــود و اگر احیانا با 
افرادی برخورد ســلیقه ای شده سریع حل شود.
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